
سخنی با گروه های مثلا فشار!

»گروه فشار«،»خودســرها«،»گروه های خودسر« 
و... کلیدواژه هایی که بعد از اســتقرار اصلاح طلبان 
در حاکمیت اداری کشــور وارد ادبیات سیاســی 

کشور شد.
واژه هایــی که دســت ســاخته تئوریســین های 
اصلاحــات بوده و برای ترویج »اصولگرا هراســی« 
توســط رســانه های خود این واژه ها را در ســپهر 

سیاسی ایران نهادینه کردند.
آن هــا با زدن برچســب »گروه فشــار« یا »گروه 
خودســر« به رقبای اصولگرای خود سعی کرده اند 
که از اصولگرایان چهره هایی وحشتناک و تندرو در 

جامعه ترسیم کنند.
البتــه ذکر این نکته لازم اســت که هیچکس این 
جریانات مثلا »فشــار وخودسر« را گردن نگرفته و 
در سال های گذشــته خیلی ها گفته اند که اصلاح 
طلبان با توجه به »ســبقه امنیتی« که داشته اند، 
در ایجاد »جنگ روانــی« تخصص و تبحر دارند و 
بعید نیســت که این گروه های فشار کار خودشان 

هم باشد.
بــه هرحال از آنجا که به روزهای حســاس پایانی 
انتخابات نزدیک می شــویم، جــا دارد که به همه 
هواداران دو جناح سیاســی کشور که در این دوره 
نامزدهایی پر تلاش دارنــد توصیه کنیم که اجازه 
ندهند عده ای مشکوک الهویه با نفوذ در تجمعات 
انتخاباتی نظم و آرامش این فضاها را بر هم بزنند و 
به اسم اسلام و انقلاب کارهایی را مرتکب شوند که 

در شأن نظام سیاسی کشور نیست.
نامزدهای تایید صلاحیت شــده در میدان، ضمن 
روشــنگری برای هــواداران خود آن هــا را موظف 
به حفــظ نظم و احترام به رقبــا نمایند تا بتوانیم 
ایام تبلیغات خوبی را پشــت سر بگذاریم و به روز 

سرنوشت ساز جمعه برسیم.

آیت الله جوادی آملی:  

با مردم ایران باید با فهم
 ادب و فرهنگ برخورد کرد

مرجع تقلید و مفســر قرآن با بیان اینکه مردم ما 
مردمی با وفا هســتند، اگر ببینند که مشــکلات 
کشــور حل شده، اختلاسی نیست، نجومی نیست، 
ریاکاری نیست، مسئولین با فساد در کشور مبارزه 
می کنند، آنها نیز به قانون احترام می گذارند،گفت: 
با فشار نمی توان مردم را اداره کرد، با مردم ایران 

باید با فهم، درایت، ادب و فرهنگ برخورد کرد.
 آیــت الله عبدالله جــوادی آملی دیــروز در دیدار 
محمدباقــر قالیبــاف نامــزد چهاردهمیــن دوره 
انتخابات ریاســت جمهوری گفت: کشور ما دارای 
سرمایه های عظیمی است، خون های پاک شهداء 
و برکات آن هســت، دارای ذخایر فراوان خدادادی 
نیز هست، ما به چندین دریا وصل هستیم، بخش 
وسیعی جنگل و درخت داریم، بخش وسیعی زمین 
حاصلخیز داریم، باید بــا مدیریت صحیح و برنامه 

ریزی، از این منابع به درستی استفاده کنیم.
مرجع تقلید شیعیان افزود: حضرت امیرالمومنین 
علــی)ع( می فرماید » مَن وَجَدَ ماءً و ترُابا ثمُّ افتَقَرَ 
فَأبعَدَهُ الّله« کشــوری کــه آب دارد، خاک دارد، و 
نتواند خود را اداره کند، نیازمند به دیگران باشــد 
خدا او را از رحمت دور می کند! اینکه کشــور ما با 
این همه ســرمایه ها، گرانی داشته باشد و هر روز 
اختلاســی نجومی از آن بیرون بیایید، قابل قبول 
نیســت، باید برای اداره کشور، اول جلوی فسادها 
گرفته شود. وی گفت: ما مردم ایران مردم بزرگ و 
بزرگ زاده ایم، ما نه یعنی حوزویان و دانشگاهیان، 
ما یعنی مردم ایران! ما هم تاریخ داریم هم جغرافیا 
داریــم، هر جایی از ایــران را بشــکافید، یک اثر 
باستانی هست، ما هزارها ســال آثار علمی داریم، 
دانشمندان و عالمان بزرگی در این کشور داریم که 
دارای آثار فراوان علمی نیز هســتند، مردم ایران، 
مردمی با فرهنــگ و بزرگ اند، این مردم را باید با 

فهم و مِهر اداره کرد.
آیت الله جــوادی آملی در بیان یــک ذکر خاطره 
از اول انقلاب اظهار داشــت: در ابتدای انقلاب که 
از ســمیناری در خارج از کشــور بر می گشتیم، تا 
هواپیما وارد حریم ایران شد، تمام زنان و دختران، 
چه مســلمان، چــه کلیمی، چه مســیحی و چه 
کمونیست، پس از تذکر خلبان هواپیما، به احترام 
جمهوری اســلامی ایــران حجاب خــود را حفظ 
کردند! مردم ما مردمی با وفا هســتند، اگر ببینند 
که مشــکلات کشور حل شــده، اختلاسی نیست، 
نجومی نیســت، ریاکاری نیست، مسئولین با فساد 
در کشور مبارزه می کنند، آنها نیز به قانون احترام 
می گذارند، یعنی با فشــار نمی توان مردم را اداره 
کــرد، با مردم ایران باید با فهم، با درایت، با ادب و 
با فرهنگ برخورد کرد. وی گفت: ما نگران نیستیم 
چرا که خداوند می فرماید من از دین و نظام خودم 
محافظت خواهــم کرد، وَإنِْ تتََوَلوَّْا یسَْــتَبْدِلْ قَوْماً 
غَیْرَکُمْ؛ اگر شما از دین حق رویگردانید و به هنگام 
خطر به یاری دین نشتابید، خدا دیگران را به جای 
شما خواهد نشــاند و حفظ آن را به دست دیگری 
خواهم ســپرد. آیت الله جوادی آملی اظهار داشت: 
از خدا بخواهیم حال کــه می خواهد دین خود را 
حفظ کند چرا به دســت ما نباشــد و این ممکن 
نیست مگر اینکه پاسداشت خون شهیدان باشیم، 
مسئولین که کوچکترین شاگرد این مکتب هستند 
باید تمام تــلاش خود را انجام دهنــد و به مردم 

خدمت کنند و این کشورا را آبرومند اداره کنند.

نکته سنج!
کاندیدای چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری با 
تاکید بر اینکه سیاست زدگی بر اقتصاد، مرگ اقتصاد است، 
خاطرنشــان کرد: مشکلات اقتصاد حل می شود به شرطی 

که سیاست زدگی بر اقتصاد نباشد.
محمدباقــر قالیبــاف دیروز در نشســت هم اندیشــی با 
فعــالان اقتصادی که در اتاق بازرگانی برگزار شــد، ضمن 
گرامیداشــت روز ملی اصناف اظهار کرد: کســانی که در 

جبهه حضور داشتند، بر این باورند که کار نشد ندارد.
وی با اشــاره به تکمیل پروژه اتوبان امام علی )ع( پس از 
حدود ۴۰ سال گفت: این اتوبان حدود ۴۰ سال به صورت 
نیمه کاره رها شــده بود. تنها یک نفر از مدیرانی که با ما 
همکاری داشــتند، برای تکمیل این پروژه نیمه موافق بود. 
این در حالی است که تمامی مدیران ما در تصمیم گیری ها 
شــجاع بودند. وی با بیان اینکه اکنون برای حل مشکلات 
باید سیســتم های بروکراسی را کنار بگذاریم، تصریح کرد: 

امــروز رئیس قوه مجریه باید قدرت تصمیم گیری داشــته 
باشــد. در وضعیتی که ما از خودروهای ۳۰ سال کار کرده 
استفاده می کنیم و از طرفی مابه التفاوت قیمت یک خودرو 
کارکرده ۵ ســال با خودروی نو بسیار چشمگیر است باید 
از ورود خودروهای ۵ ســال کارکرده استقبال کنیم چراکه 
با اســتفاده از این ظرفیت می توانیم عمر متوسط ۲۰ ساله 
ماشــین ها در کشــور را به ۷ ســال کاهش دهیم. در این 
صورت مابه التفاوت قیمت گازوئیلی که مصرف می شــود، 
)نسبت ماشین های ۵ ســال کارکرده و ماشین های سی 
سال کارکرده( طی ۵ سال، می تواند جایگزین ارز استفاده 

شده در این حوزه شود.
نامزد انتخابات ریاســت جمهوری تصریح کرد: خودروساز 
داخلی ما نه خودروســاز هست و نه خودروساز خواهد شد. 
از همین رو باید یک مدیر تصمیم درســتی بگیرد تا برخی 
نگویند تولید متوقف شده است بلکه باید رانت و بی عرضگی 
متوقف شود. ما قادر به ساخت پلتفرم خودرو نیستیم، یک 
پلتفرم خودرو حداقل ۲ میلیارد دلار ســرمایه گذاری لازم 
دارد و حداقل ۴۰ میلیون تیراژ می خواهد تا اقتصادی باشد.
قالیباف با اشاره به اینکه هم اکنون موقعیت ترانزیتی داریم 
اما یک ماشین نداریم به اروپا برود! خاطرنشان کرد: اقتصاد 

کشور باید معطوف به هدف، قابل کنترل، پیش بینی  پذیر 
باشــد. اما امروز اقتصاد کشور ما هیچ یک از این ویژگی ها 
را ندارد. نامزد انتخابات ریاســت جمهــوری با بیان اینکه 
بســیاری از محصولات به ویژه در بخش کشاورزی فاصله 
قیمتــی بین تولیدکننده و مصرف کننده، ۱۰ برابر اســت، 
گفت: اگر به دنبال رشــد اقتصاد هســتیم باید به ابتدای 

زنجیره )برای تولید( کمک کنیم.
قالیباف با تاکید به جذب ســرمایه داخلی اظهار کرد: بارها 
اعلام کردم که نمی گوییم نباید تحریم را حل کنیم، اما اگر 
به تولید رانت اضافه داده شود، این امر می شود ضد تولید.

وی همچنیــن با بیــان اینکه من موافــق مذاکرات بودم 
خاطرنشان کرد: مذاکره یک روش مبارزه است. در سیاست 
باید همواره به این نکته توجه داشــت که با دشــمن خود 
سخن می گوییم. امریکا نه تنها از پس از انقلاب دشمن ما 

است بلکه در طول تاریخ دشمن ما بوده است.
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گزارش
محمدباقر قالیباف: 

اقتصاد سیاست زده محکوم به مرگ است

نامزد انتخابات ریاســت جمهوری گفت: من هیچ وقت 
بخاطر رای وعده ای ندادم؛ الان هم در مناظرات وعده ای 
ندادم و فقط گفته ام که از کارشناسان استقاده خواهیم 
کرد؛ الان هم می گویم که من از کارشناســان استفاده 
خواهــم کرد؛ کارشناســانی از دانشــگاه ها و همچنین 
نظــرات کارشناســی بین المللی و قطعاً بــه دنبال آن 
هستیم که مشــکلات روابط خارجی مان را حل کنیم؛ 
اگر این کار را انجام ندهیم و FATF را حل نکنیم، به پیر 

و پیغمبر نمی شود کاری انجام داد.
مســعود پزشــکیان در نشســت هم اندیشــی هیات 
نمایندگان اتاق ایران با بیان اینکه »امروز توسعه صنعتی 
کشــور ارتباطی با محیط زیست و سایر حوزه ها ندارد«، 
اظهار کرد: امروز باید یک ظرفیت اجتماعی ایجاد شود 
و اعضای اتاق بازرگانی یک نقشــه روشــنی ارائه دهند 
و توقع داشــته باشــند که دولت ها آن را داشته باشند؛ 
مجموعه اتــاق بازرگانی می تواند اتاق فکری برای دولت 
باشــد و من آمادگی دارم اگر نقشه روشنی از سوی اتاق 

بازرگانی تدوین شود آن را به طور کامل اجرا کنم.
وی با تاکید بر اینکه بدون همکاری و مشارکت همدیگر 
راه به جایی نخواهیم برد، گفت: برای تحقق پیام رهبری 
که فرمودند مشــارکت خصوصی برای تولید، ما آمادگی 

داریم که بخش خصوصی به اتاق فکر و نقشه کش دولت 
تبدیل شــود و در این مسیر نیز از دانشگاه ها و خارج از 
کشــور کمک بگیرد. نامزد انتخابات ریاست جمهوری با 
بیان اینکه نه من و نه دیگران نمی توانیم نسخه صریحی 
برای حل مشکلات اقتصادی بدهیم، اظهار کرد: در این 
نسخه باید نظر کارشناسان، مستندات علمی و تجربیات 

بین المللی نیز وجود داشته باشد.
پزشکیان در ادامه در پاسخ به مطالبه  یکی از افراد حاضر 
در نشســت در خصوص حضور بانوان در کابینه دولتش 
عنوان کرد: ما می توانیم بستر را فراهم کنیم و در حالت 
برابــر و شایســتگی بین زن و مرد فرقــی نگذاریم. من 
می توانم موانعی که در روند پیشــرفت بانوان وجود دارد 
را حذف کنم. از سوی دیگر از نظر ذهنی با اندیشه هایی 
در جامعه مواجهه ایم که نمی توانیم آنها را حذف کنیم، 
در این خصوص باید بنشینیم و با صاحبان این اندیشه ها 
گفتگو کنیم و موانعی که از ســوی آنها ایجاد می شــود 
را برطرف نماییم. اگر می خواهیم اصلاحی در سیســتم 
ایجاد کنیم باید از مســیر علمــی برویم. همچنین باید 
آلترناتیوهایی برای حل مســائل خود داشته باشیم؛ چرا 
که هر چقدر این آلترناتیوها بیشــتر باشــد قدرت حل 

مسئله ما نیز افزایش می یابد.

مسعود پزشکیان:

به خاطر رای، وعده ای نداده ام
نامزد انتخابات ریاســت جمهوری گفت: بانک ها باید از 
بنگاه داری خارج شــوند. بانک های ناتراز یا باید اصلاح 
شــوند و یا باید منحل شــوند. باید یک بازار رســمی و 
تبادلی ارز در کشــور ایجاد شود. با ۵۰۰ یورو نمی شود 
یک ســفر قابل توجهی رفت. بنابراین با این مبلغ فقط 

بازار سیاه درست می شود. 
قاضی زاده هاشــمی که در دانشگاه تهران حضور یافته 
بود افزود: ورود من به عرصه مدیریتی کشور از دانشگاه 
بوده است و به عنوان کاندیدای دانشجویی وارد مجلس 
شــدم. به علت دو قطبی های فرهنگی و سیاسی جامعه 

ایران در برخی از موضوعات دچار افت شده ایم.
وی ادامــه داد: در دهــه ۹۰ ســفره ایرانیان ۳۰ درصد 
کوچکتر شد. باید کاری کرد تا اعتماد عمومی به جامعه 
برگردد. برای این کار یا باید چهره های اجماع ساز مثل 
شهید رئیســی و حاج قاسم به میدان بیایند و یا باید از 

نهادهای میانجی استفاده کرد.
کاندیدای انتخاباتی خاطرنشان کرد: خانواده مهم ترین 
نهاد مشترک در جامعه ایرانی است. ۹۵ درصد از جوانان 
ایرانی میل به تشــکیل خانواده دارنــد. دولت باید نهاد 
خانواده را دســت بگیرد و با گفتمان آن روابط اجتماعی 
را تقویت کند. دولت مردم و خانواده می خواهد به مردم 

قدرت بدهد و برای این هدف از مسیر خانواده و میدان 
داری به آن می گذرد.

نامزد انتخاباتــی ادامه داد: نباید قهرمان های ملی خود 
را در انتخابات هزینه کنیم. بنده که عضو کابینه ایشان 
بودم نمــی گویم که راه ایشــان را ادامه می دهم. نباید 
شهید رئیسی را تمام کنیم. شهدا باید شاخصه ای برای 
سنجش مردم شوند. اما وقتی به بزرگی دسترسی نداریم 

معمولا نزد شاگرد او می رویم.
وی ادامه داد: موضــوع حل تورم در جهان تنها موضوع 
مورد اشــتراک تمامی کارشناسان است و راه حلی ثابت 
دارد. هر مقدار رقمی که گفتیم به عنوان تســهیلات به 
مردم اعطا میکنیــم، در حال حاضر منابعش در بانک ها 
وجود دارد. سال ها بود که بانک مرکزی عملکرد خوبی 
نداشــت و در دوسال گذشته روند خوبی را پیش گرفته 
است. بانک های خصوصی حق ندارند هرکار که دلشان 
می خواهد انجام دهند. دوســتانی که ســال ها مدیریت 
امور کشــور دستشــان بوده و عملکرد خوبی نداشتند، 
مجدد ادعای مدیریت درســت کشور را دارند. کاندیدای 
انتخاباتی بیان کرد: کســانی که به هر دلیلی توانایی کار 
ندارند باید مورد حمایت دولت ها قرار بگیرند، اما غیر از 

آن باید خانواده ها را مورد حمایت قرار داد.

قاضی زاده هاشمی:

بانک ها از بنگاه داری خارج شوند

خبـــــر

سعید جلیلی: 

به حضور در گعده های سیاسی و لابی ها اعتقادی ندارم
کاندیدای انتخابات ریاســت جمهوری در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه چه انتقادی به عملکرد گذشته خود دارید؟ 

گفت: شاید درباره برخی موضوعات کمتر صریح حرف زده ام.
ســعید جلیلی در برنامه بدون تعارف اظهار کرد: عرصه ریاســت جمهوری، جدی و بدون تعارف اســت. شرایط کشور 

ایجاب می کند که کشور جهش داشته باشد و لازمه آن داشتن برنامه و هدف گذاری است.
نامزد انتخابات ریاســت جمهوری در ادامه در خصوص اینکه اگر دولت تشــکیل دهید، چه گروه هایی منتقد شما می 
شوند، اظهار کرد: اگر می خواهید کشور پیشرفت کند، باید انحصارات را بشکنید، تبعیض ها را کنار گذاشته و از برخی 
از فضاهای سیاســی عبور کنید. کشــور را با تعارف و نمایش نمی توان اداره کرد. برخی مناسبات غلط سیاسی شکل 
گرفته اســت که باید عوض شــود. اگر می خواهیم موفقیت شکل گیرد، باید انحصارات شکسته شود و چه بسا موجب 

شود برخی که از این مناسبات نفع می برند، مقاومت کنند و ناراحت شوند.
جلیلی درباره اینکه مردم چه شــبهه ای درباره شــما دارند، تصریح کرد: یکی دو شبهه شنیدم؛ طرف اجرایی هست یا 
نه؟ البته باید بدانیم تعریف ما از مدیر اجرایی در راس قوه مجریه چیســت؟ انجام چند کار ســاختمانی یا عمرانی می 
شود کار اجرایی؟ نه اینگونه نیست. جایگاه ریاست جمهوری جایگاه تصمیمات صحیح و به موقع است و اینکه بدانید 
تصمیمی که گرفتید به نتیجه رســیده اســت یا نه؟ آیا مردم نتیجه کار را می بینند یا نه؟ از پایین ترین ســطح وارد 
دولت شدم. کارشناس، معاون اداره، رئیس اداره، مدیر کل و معاون وزیر شده ام و روند ساختار اجرایی را می شناسم 

و می دانم تصمیمی که گرفته می شود چه مسیری را طی کرده و چه موانعی دارد.
وی در پاســخ به این پرســش که آیا رئیس جمهور اختیار قانونی کافی دارد؟ گفت: بله. من با توجه به شناختی که از 
اســناد بالادستی کشور و قانون اساسی و ســایر قوانین دارم، معتقدم روسای جمهور هیچ مانع و کمبودی برای انجام 
وظایف قانونی خود ندارند و به اندازه کافی در ســاختار جمهوری اسلامی این اختیارات قرار داده شده است تا وظایف 

قانونی خود را انجام دهند.
جلیلی در پایان گفت: انتخابات باید عرصه رقابت برای خدمت باشــد. ما آنقدر حرف ایجابی در همه زمینه ها داریم و 

از کسانی که به من حسن ظن دارند، می خواهم وقت خود را حرام مسائل حاشیه ای و زرد نکنند.

مصطفی پورمحمدی: 

مشکل FATF را حل خواهم کرد
نامزد چهاردهمین دوره انتخابات ریاســت جمهوری گفت: اگر به سلامت فکری و اقتصادی و سیاسی و خدمات رسانی 

در کشور می اندیشیم، باید جامعه اطلاع رسانی و خبرنگاری را تشویق و ترغیب کنیم و حقوقشان را محترم بدانیم.
حجت الاســلام مصطفی پورمحمدی در نشســت خبری که در تسنیم برگزار شــد، گفت: برنامه »دولت قرار« نظم و 
انضباط و جدیت در برنامه هاســت. پورمحمدی ادامه داد: در »دولت قرار« به رسانه ها توجه ویژه خواهم داشت. بخش 
اصلی موفقیت دولت را در گرو تلاش و همکاری رســانه ها برای ایجاد محیط آگاهی و مناســب و با نشــاط و با انگیزه 
برای رشــد و توســعه کشور می دانم. اطلاع رسانی خوب به مردم و مســئولین حرکتی دو طرفه و کارساز است که در 

دستور کار قرار می دهم.
نامزد چهاردهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری با اشاره به لایحه عفاف و حجاب گفت: این لایحه هنوز نهایی نشده 

و طراحان این لایحه اختلاف دارند.  کارشناسان به پیامدهای اجرایی آن باید توجه کنند تا در نهایت تصویب شود.
پورمحمدی در واکنش به این پرســش که آیا به نفع پزشــکیان کناره گیری خواهید کرد، گفت: از ســوال شما متعجبم 
در حالی که گفتمان بنده گفتمان انقلاب اســلامی بدون حاشــیه هایی که به آن اضافه شده، است. بازگشت مشخص به 
مواضع نظام، انقلاب و رهبری باید رقم بخورد. بنده این مواضع را دنبال خواهم کرد. وی گفت: بنده مشکل FATF را حل 
خواهم کرد تا مشــکلات آن با کشورهای روسیه و چین و سایر کشــورها حل شود. باید جسارت تصمیم گیری داشت. 
دستورالعمل های FATFرا عمل کردیم اما در باشگاه اف ای تی اف حضور نداریم. بنده این مسئله را حتماً حل خواهم کرد.

وی ادامه داد: مسئله ارز را حل می کنم؛ چرا که مشکلات بزرگی برای اقتصاد و در حوزه بی عدالتی  وجود دارد. نرخ ارز 
باید یگانه و در بازار تعیین شود.  ارز ترجیحی را نیز ادامه خواهم داد. پورمحمدی اضافه کرد: نه قهرمانم و نه سوپرمن، 
البته فکر می کنم با مردم می توانیم قهرمان شــویم و مشکلات حقوق و دستمزد را حل کنیم. حتماً تصمیمات سخت 
خواهم گرفت چون اقتصاد ایران نیازمند چنین تصمیماتی است. البته با مردم صادقانه رفتار خواهم کرد از رفیق بازی 
در مناصب دولتی پرهیز خواهم کرد. مردم  ما همانطور که بیش از چهار دهه ایســتاده اند، همچنان خواهند ایستاد اما 
این اتفاق با اعتمادســازی انجام می شود. وی ادامه داد: دوست ندارم وارد پرونده خوانی افراد شوم، اما معتقدم افرادی 

باید وارد کار  شوند تا بتوانند مشکلات کشور را حل کنند.

کاندیــدای انتخابات ریاســت جمهوری گفــت: همه مردم مبتنی بر شــرایط 
فعلــی مصرف انرژی در کشــور در طول ســال تــا ۶ گرم یارانه طــلا - یعنی 
 معادل اعتباری آن - را دریافت خواهند کرد که از آســیب تورم در امان اســت 

و ارزشش کم نمی شود.
علیرضا زاکانی در اجتماع جامعه ورزش و جوانان گفت: انقلاب اســلامی انقلابی 
مکتبی و مردم پایه است. مردم باید در تمام ساحات، سالار و آقا باشند. بزرگترین 

فرصت نیروی انسانی و مردمی هستند که نیاز به توجه دارند.
وی گفت: ما در کشــور امکانات کم نداریم، توزیع امکانات ناعادلانه اســت و این 
ســبب شده عده ای از نداشتن نتوانند سر بر بالین بگذارند و به دلیل بی سرپناه 

بودن آرامش نداشته باشند اما ما با شناختی که از منابع داشتیم اول رفع نیاز و 
پس از آن پیشرفت و آبادانی را در دستور کار قرار داده ایم.

زاکانی تاکید کرد: در حوزه رفع نیاز مردم، اولویت را سبد رفاه قرار دادیم. توزیع 
عادلانه یارانه طلا برای همه در همین زمینه اســت. همه مردم مبتنی بر شرایط 

فعلی مصرف انرژی در کشــور در طول ســال تا ۶ گرم یارانه طلا یعنی معادل 
اعتباری آن را دریافت خواهند کرد که از آسیب تورم در امان است و ارزشش کم 
نمی شود. وی همچنین بر توجه به ورزش حرفه ای و قهرمانی تاکید و اظهار کرد: 
با فدراســیون های حرفه ای هم همکاری داشتیم. ۵ باشگاه به فدراسیون کشتی 
دادیم. همچنین چندبرابر کردن پایه اعتبارات شــهرداری در حوزه ورزش نیز از 

دیگر اقدامات ما هستند.
زاکانی یادآور شد: از سال گذشــته تفاهمات جدی در حوزه ورزش قهرمانی در 
تهران انجام شــده که این روند باید به کل کشــور تســری پیدا کند و تک تک 

شهرها هویت ورزشی داشته باشند.

علیرضا زاکانی:

توزیع امکانات ناعادلانه است

فرهاد خادمی

رییــس مرکــز پژوهش هــای مجلس گفــت: تاکنون 
مشارکت نزدیک به ۵۰ درصد است و ۳۰ درصد نیز جزو 
مرددین هستند و یا هنوز به قطعیت نرسیده اند. احتمالا 

مشارکت در انتخابات به بالای ۶۰ درصد می رسد.
بابک نگاهداری در سلســله نشســت های هم اندیشی با 
نخبگان و نمایندگان مجلس در ستاد جوانان محمدباقر 
قالیباف اظهار داشــت: برای انتخاب رئیس جمهور آینده 
باید کارنامه و برنامه نامزدها را توأمان با هم بررسی کنیم 
و بررســی کنیم که وضعیــت او در مناصب مدیریتی و 
سیاسی چگونه بوده است؟ آیا توانسته تحول ایجاد کند؟ 
چرا که انســان ها معمولاً تداوم گذشــته هستند. وی به 
تحلیل راهبردی وضعیت کشــور در آرایش فعلی جهانی 
پرداخت، گفت: مطالعات نشان می دهد در این قرن پیش 
رو شاهد بازآرایی و انتقال قدرت و ثروت از غرب به شرق 

هستیم و آوردگاه این نبرد نیز غرب آسیا است.
وی به نظرســنجی هایی که از سوی این مرکز در سراسر 
کشــور صورت گرفته اشاره و خاطرنشــان کرد: تاکنون 
مشــارکت نزدیک به ۵۰ درصد است و ۳۰ درصد نیز جز 
مرددین هستند و یا هنوز به قطعیت نرسیده اند. احتمالاً 
مشــارکت در انتخابات به بالای ۶۰ درصد می رسد. وی 
در مــورد وضعیت نامزدها نیز گفت: در نظر ســنجی ها 
آرای افراد نزدیک به هم شده و رقابت ها فشرده است؛ در 
نظرســنجی هایی که ما در روزنامه انجام می دهیم، آقای 
قالیباف، پزشــکیان و جلیلی در صدر هستند و تفاوت ها 
فاحشی بین آنان نیست.نگاهداری تاکید کرد: اگر اجماع 
در جبهه انقلاب حاصل نشود، احتمال این که انتخابات به 
مرحله دوم بکشد بیشتر است و اگر اجماع صورت بگیرد، 
دسترسی به موفقیت در جبهه انقلاب در دسترس است.

بابک نگاهداری:

مشارکت در انتخابات از ۶۰ درصد بیشتر خواهد بود
سرپرست ریاست جمهوری احیای واحدهای تولیدی راکد 
را از دغدغه های جدی رئیس جمهور شــهید دانســت و 
اظهار داشت: دولت سیزدهم احیای ۱۰ هزار واحد تعطیل 

یا نیمه تعطیل را هدف گذاری کرد.
محمد مخبر در آئین افتتاح و بهره برداری رســمی از ۲۶ 
پروژه صنعتی و معدنی در ۱۰ استان کشور که دیروز در 
محل وزارت صنعت، معدن و تجارت برگزار شــد، ضمن 
تبریک فرارســیدن عید بزرگ غدیر و هفته ولایت گفت: 
اگر چه غدیر عید بزرگی اســت، اما ما در این ایام دو غم 
بــزرگ داریم که یکی فقدان شــهدای خدمت و دیگری 
تداوم جنایات بی ســابقه رژیم صهیونیستی در حق مردم 

مظلوم، بی دفاع و بی گناه غزه است.
سرپرست ریاست جمهوری در ادامه با بیان اینکه شهید 
رئیسی در زمینه رشد و رونق اقتصاد و تولید کشور دغدغه 

جدی داشــت و مســائل این حوزه را به شــکل مستمر 
پیگیری می کرد، افزود: شــهید رئیســی به هیچ عنوان 
جلســات رصد اقتصادی را تعطیل نمی کرد و در کنار آن 
جلسات متعددی با مسئولان و فعالان اقتصادی داشت و 
علاوه بر اینها به صورت میدانی نیز مسائل و رفع مشکلات 

این بخش را دنبال می کرد.
مخبر احیــای واحدهای تولیدی راکــد را یکی دیگر از 
دغدغه های جدی رئیس جمهور شــهید دانست و اظهار 
داشت: دولت ســیزدهم احیای ۱۰ هزار واحد تعطیل یا 
نیمه تعطیل را هدف گذاری کرده بود که امروز بخش قابل 
توجهی از آن محقق شده و بخش زیادی از موفقیت های 
دولت مردمی در زمینه تشکیل سرمایه ثابت، کاهش نرخ 
بیکاری و رشد تولید مربوط به اقدامات و تلاش های دولت 

در همین عرصه است.

تحلیل مخبر از دغدغه های جدی رئیس جمهور شهید:

احیای ۱۰ هزار واحد تعطیل را هدف گزاری کرده بودیم


